

Referat af bestyrelsesmøde i DOF Sønderjylland

Bestyrelsesmødet holdt:	Dato: 11.9.23	Hos: Højer Jagtforening	Rudbølvej 4b, 6280 Højer
Referatet er skrevet d:	Dato: 13.9.23	Referent: Jørn	Ordstyrer: Gert
Deltagere:	Gert, Bjarne, Jørn, Maiken, Morten, Viggo og Wilhelm		
Evt. fraværende:	Bonni, Gabor, Jan, Jesper og Ole		

Punkt	Emne	Handling
1	Godkendelse af dagsorden Dagsordenen blev godkendt	
2	Rundt om bordet	
2.1	Kommende repræsentantskabsmøde i weekenden 18-19.11.23 (Gert, Bjarne, Jørn) Gert, Bjarne og Jørn deltager. Der er endnu ikke kommet dagsorden	Gert, Bjarne og Jørn
2.2	"Jesper Tofft arbejder på at få opsat en vandrefalkekasse i Aabenraa Havn-området" Bestyrelsen accepterede en udgift på kr. 1.000 til fremstilling af en kasse. Gert giver Jesper svar	Gert
2.3	Jens Erik Sørensen (DOF Sydøstjylland) tilbyder fuglekursus. Er vi interesserede? Andre udbydere: Klaus Dichmann byder også gerne ind med et kursus. (Gert) I første omgang godkendte bestyrelsen, at der gives grønt til et forårskursus med Jens Erik Sørensen som underviser. Jens Erik Sørensen kontaktes og der findes lokaler i Haderslev	Wilhelm
2.4	Jesper Tofft foreslår tælling af digesvaler som nyt stort projekt (Gert) Vi godkendte at der igangsættes tælling af digesvaler. I 2024 finder vi kolonierne og i 2025 tæller vi antallet af par. Omtale af projektet gøres til et punkt på årsmødet. Ligeledes blev et andet projekt diskuteret: skovene Pamhule/Draved skov. Har det effekt på fuglene at vi får hhv. urørt skov og naturnationalpark? Wilhelm arbejder på hvordan dette kan arrangeres.	Bestyrelsen Wilhelm
2.5	Fugleværnsfonden sendte os d 14.6 et referat af deres bestyrelsesmøde. Noget vigtigt at bemærke? (Gert) Ingen bemærkninger	
2.6	Opgaver, ansvar og roller i bestyrelsen Bestyrelsens medlemmer bedes meddele Ole, hvilke roller de har	Hele bestyrelsen
2.7	Diskussion i åbent forum: Hvordan fortæller vi vores medlemmer om bestyrelsen og bestyrelsesarbejdet? Opgaven er stadigvæk på Gerts to-do-liste	Gert
2.8	Status fra Ørneklubben (Morten) Jan, Ole, Morten og Lene er i teamet. Der kommer relativt mange børn (3-8 pr tur), og de kører gerne fra Kolding og Harrislee for at deltage. Der er 2 nye, potentielle fugleambassadører (formidlere). Deltagerne er meget engagerede. Teamet deltager i workshops mv. Der er plads til flere børn, så bestyrelsen opfordres til at opfordre flere børn til at deltage.	Hele bestyrelsen
2.9	Ole skriver en artikel til hjemmesiden om Ørneklubben Opgaven er på Oles to-do-liste	Ole
2.10	Skal Sydbank have oplysninger om cpr-numre fra bestyrelsesmedlemmer OG suppleanter? Sydbank skal alene have oplysninger om cpr-numre fra ordinære bestyrelsesmedlemmer og IKKE fra suppleanter.	

3	Naturpolitik	
3.1	<i>Det Grønne Råd. Status? Noget nyt siden sidst? (Gert, Jørn, Bjarne)</i>	
	Bjarne skal til møde i Sønderborg den 13.9.23. Der er indført nye præmisser, så det grønne råd fremover kun behandler sager, der ER sat i værk.	Bjarne
	Karen Raagaard sidder i det grønne råd i Haderslev. Her er der sket en ændring, så der fremover et A-hold og et B-hold. DOF er kommet på B-holdet og er fremover kun repræsenteret på A-holdet via Friluftsrådet. Vi vil satse på at få et medlem i bestyrelsen i Friluftsrådet.	Jørn
3.2	Nyt medlem i Det Grønne Råd i Aabenraa. Erik Faudel repræsenterer fremover DOF Sønderjylland i det grønne råd i Aabenraa.	
4	Årsplan, kommende projekter og medlemspleje (altid fremtidige events)	
	<i>På bestyrelsesmødet følger vi den fastlagte årsplan og tilføjer aktiviteter hvor relevant</i>	
4.1	Månedens Fugl, listen skal opdateres (Maiken)	
	Det er aftalt, hvem der skriver om månedens fugl 2024: Jan: Wilhelm Feb: Ole Mar: Gert Apr: Jørn Maj: Bjarne Jun: Viggo Jul: Jesper Aug: Jan Sep: Maiken Okt: Morten Nov: Gabor Dec: Bonni	
5	Medier, kommunikation (Hjemmeside, nyhedsbrev, Facebook, Google (Drev, Kalender)	
5.1	<i>Status (Gabor, Maiken, Jesper)</i>	
	Ole har tilføjet bestyrelsesmedlemmer med en Gmail til DOF Sønderjyllands kalender (Google Calendar), så alle med en Gmail kan se aktiviteter i kalenderen. Man kan selv deaktivere kalenderen ved at fjerne fluebenet i menuen Indstillinger. Det er frivilligt om man vil have adgang til denne kalender.	
5.2	Opdatering af kontaktpersoner for kommuner	
	Erik Faudel er blevet kontaktperson for Aabenraa Kommune Jørns mail skal ændres, så han igen får mails fra kommunen.	Ole
6	Kommende bestyrelsesmøder samt årsmøde	
	Bestyrelsesmøderne den 8.11.23 kl. 19-22 og den 14.1.24 kl. 15-20 er på Rødekre kro Der bestilles øl, kaffe og kage til den 8.11.23 og kaffe og kage samt middag med en enkelt øl eller vand den 14.1.24. Andreas Winding fra hovedbestyrelsen inviteres med den 14.1.24	Jørn
	Årsmødet afholdes den 4.2.24 på Øsby skole. Vi mødes klokken 10.00 på havnen i Aarø Sund og tager færgen kl. 10.20 til Aarø. Øen forlades igen kl 12.20 og vi begiver os herefter hen til Øsby skole, som Wilhelm har adgang til.	Wilhelm
	Vi skal have et indlæg om digesvaletælling + ?	
7	Eventuelt	
	Pladsen i brugerråd NST Vadehavet er vakant. Gert taler med Karin Gustausen og Knud Flensted om den fremtidige deltagelse. Morten viste interesse.	Gert